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Zápis č. 30/17‐20 (231) 
z řádného zasedání Akademického senátu FCH VUT  

konaného 19. listopadu 2019, 14:00 hodin 
zasedací místnost děkanátu FCH ‐ E517) 

 
Přítomni:  Diviš, Flegr, Kalina, Komendová, Krajčovič, Pilátová, Pořízka, Sedláček, 

Szotkowski, Šimončičová, Šintajová. 
Omluveni:    Mravec, Němcová, Obruča, Palovčík.  
Hosté:     Hladík, Kučerík, Repková, Vala, Veselý. 

 

Program: 

1. Zahájení zasedání 
2. Směrnice „Pravidla pro přijímací řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v doktorských 

studijních programech na FCH VUT v Brně v akademickém roce 2020/2021“ ‐ 
schvalování. 

3. Směrnice „Pravidla pro přijímací řízení a podmínky pro přijetí ke studiu ve zpoplatněných 
doktorských studijních programech vyučovaných v anglickém jazyce na FCH VUT v Brně 
v akademickém roce 2020/2021“ ‐ schvalování. 

4. Dodatek ke směrnici děkana č. 1/2019 ‐ projednání. 
5. Dodatek ke směrnici děkana č. 5/2018 ‐ projednání. 
6. Směrnice „Pravidla pro přijímací řízení v navazujícím magisterském studijním programu 

Environmental Sciences and Engineering“ ‐ projednání. 
7. Různé 
 
 
AD 1)  
Předseda AS FCH VUT přivítal přítomné a zahájil zasedání. S ohledem na to, že prof. Veselý se 
omlouvá a může se zdržet pouze omezenou dobu, požádal předseda AS o změnu programu 
v tom smyslu, že současný bod 5 by byl zařazen do programu hned po bodu 1. 
Bylo přistoupeno k hlasování o této změně: 
Hlasování: 
  Pro:     11 
  Proti:    0 
  Zdržel se:   0 
Usnesení: Bod č. 5 bude projednáván jako č. 2; pořadí dalších bodů zůstává nezměněno. 
 
Program dnešního jednání tedy bude vypadat následovně:  

Program po změně: 

1. Zahájení zasedání 
2. Dodatek ke směrnici děkana č. 5/2018 ‐ projednání. 
3. Směrnice „Pravidla pro přijímací řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v doktorských 

studijních programech na FCH VUT v Brně v akademickém roce 2020/2021“ ‐ 
schvalování. 

4. Směrnice „Pravidla pro přijímací řízení a podmínky pro přijetí ke studiu ve zpoplatněných 
doktorských studijních programech vyučovaných v anglickém jazyce na FCH VUT v Brně 
v akademickém roce 2020/2021“ ‐ schvalování. 
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5. Dodatek ke směrnici děkana č. 1/2019 ‐ projednání. 
6. Směrnice „Pravidla pro přijímací řízení v navazujícím magisterském studijním programu 

Environmental Sciences and Engineering“ ‐ projednání. 
7. Různé 
 
Nyní předseda AS vyzval k hlasování o takto změněném programu: 
Hlasování: 
  Pro:     11 
  Proti:    0 
  Zdržel se:   0 
Usnesení: Program zasedání byl schválen s uvedenou změnou. 
 
 
Zápis  z předešlého  zasedání  mají  všichni  k dispozici;  předseda  AS  vyzval  přítomné 
k hlasování, zda souhlasí se zněním zápisu. 
Hlasování: 
  Pro:     11 
  Proti:    0 
  Zdržel se:   0 
Usnesení: Zápis z předešlého zasedání (č. 230) je schválen. 
 
AD 2) 
Předseda AS FCH požádal proděkana prof. Veselého, aby dokument stručně představil.  
Prof. Veselý:  Jedná  se o  způsob  rozdělení motivačního  fondu,  jehož  cílem  je motivovat ke 
zlepšení kvality v rámci Metodiky 17+; přičemž zlepšením kvality se rozumí snaha o to, aby 
co  nejvíce  pracovníků  publikovalo  v časopisech  zařazených  do  1.  kvartilu,  ideálně  do  
1. decilu.  
Jedná se o druhý pilíř; ostatní části zde nejsou zohledněny: pilíř 1 ‐ vybrané výsledky ‐ nelze 
ovlivnit  autory;  pilíř  3  ‐  zahrnuje  evidenci  výsledků  aplikovaného  výzkumu,  ale  ten  bude 
hodnocen až v roce 2021. 
Dále  doplňuje  dr.  Sedláček: Dokument  byl  projednán  i  v Ekonomické  komisi AS  FCH VUT. 
V pátek 15. 11. Proběhla pracovní schůzka členů EK a následně korespondenční jednání. 
Na  pracovní  schůzce  byly  zodpovězeny  dotazy  členů  a  proběhla  i  diskuze,  jednak 
k problematice související přímo s projednávaným dokumentem, jednak na obecnější rovině. 
Následně seznámil členy AS FCH se zásadními body jednání: 

 Zásadní  dotaz  směřoval  k tomu,  proč  se  při  rozdělování  této  části  finančních 
prostředků z institucionální podpory nepostupuje v souladu s pravidly uplatňovanými 
při  rozdělování  směrem  z rektorátu  na  fakultu.  Tento  dotaz  byl  zodpovězen  a 
diskutován, zásadní ale  je to, že algoritmus nastavený směrem z VUT není nastaven 
tak, aby byla zohledněna kvalita ‐ interpretace VUT je odlišná. 

 Diskuze proběhla  také ke  splnění ustanovení dle bodu 1b)  ‐ autorské  identifikátory 
ORCID ‐ bylo vedením přislíbeno, že v případech, kdy nebude ORCID aktivován, budou 
autoři upozorněni. 

 Jedná se o částku pro FCH cca 1 mil. Kč a týká se cca 80 publikací. 
Závěrem konstatoval, že EK AS FCH VUT doporučuje členům AS FCH VUT dodatek ke směrnici 
děkana 5/2018 ke schválení po zapracování formálních připomínek. 
 
Na pracovní schůzce proběhla  i obecnější diskuze týkající se metodiky, strategie vzdělávání, 
nicméně  váže  se  spíše  k pravidlům  rozpočtu  na  další  období,  bude  tedy  pokračovat 
v budoucnu. 
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Předseda AS FCH otevřel diskuzi k dokumentu. 
Dr. Kalina: K bodu f): Proč se částka rozděluje rovným dílem mezi autory a ne dle procent? 
Odpověď: (prof. Veselý, doc. Vala, dr. Sedláček): Odměna má sloužit spíše jako motivace do 
budoucna;  navíc  ne  všichni  používají  stejný  systém  při  určování  procent.  Jedná  se  o 
nedůvěryhodný údaj (už tím, že je zpětně editovatelný).  
 
Doc. Diviš navázal na informaci s obecnějším tématem s tím, že se dnes na AS VUT mluvilo o 
přípravě  strategie  na  následující  období,  kterou  má  vedení  fakulty  za  úkol  zpracovat  a 
předložit  rektorovi VUT  do  konce  kalendářního  roku.  Prezentoval  názor,  že  akademici  cítí 
tlak,  který  na  ně  působí  v  rámci  implementace  metodiky  17+.  Není  zcela  jasné,  jakým 
způsobem lze plnit plán strategického záměru FCH, který si kromě kvalitního výzkumu klade 
za  cíl mj.  zvyšování počtu  studentů,  zvyšování kvality výuky atd. Převažuje názor,  že nelze 
vytvářet  univerzální  akademiky,  a  že  by  měla  být  více  zohledňována  ostatní  činnost 
akademiků mimo  oblast  excelentního  výzkumu.  AS  FCH  považuje  za  přínosné  jakoukoliv 
formou diskuse vyjasnit otázky směřování fakulty v budoucnu a vyjasnit představy o strategii 
FCH, ideálně před tím, než má být tato strategie prezentována rektorovi VUT. 
 
Za vedení reagoval doc. Vala: Vedení zpracovává strategii jako každý rok ‐ ta je dle pravidel 
na VUT nejdříve předložena rektorovi VUT, následně jsou zapracovány případné připomínky 
ze  strany  vedení univerzity  a potom  je dokument postoupen  k projednání Akademickému 
senátu  fakulty.  Navíc  se  letos  ještě  zpracovává  komplexní  strategie  do  roku  2030  a  lze 
předpokládat, že systém bude podobný. 
Na kolegiích děkana bývají ředitelé pravidelně vyzýváni, aby se podíleli na přípravách těchto 
dokumentů, aby zasílali svoje podněty.  
Prof.  Veselý  dodal,  že  obě  tyto  aktivity  ‐  výzkumné  a  pedagogické  ‐  nelze  oddělovat,  ale 
musejí fungovat synergicky. 
 
Dále se doc. Diviš dotázal,  jaké penalizace budou uplatňovány za publikování ve 4. kvartilu. 
Odpověď: není stanoveno, zda, případně  jaké penalizace budou. Spíše  jde o  to,  že obecně 
publikování ve 4. kvartilu snižuje hodnocení v porovnání s nejlepšími. Proto by tam měly být 
publikovány maximálně první publikace studentů DSP. 
 
Jedná  se  o  komplexní  problematiku;  v některých  případech  je  těžké  měnit  publikační 
strategie a mohlo by to být i kontraproduktivní. 
 
Další náměty do diskuze nezazněly ‐ dokument je tedy projednán. 
 
AD 3) 
Dokument byl projednán na minulém zasedání AS FCH; předseda se dotázal, zda někdo má 
další  dotazy  nebo  připomínky.  Nikdo  se  nepřihlásil,  bylo  tedy  přistoupeno  k hlasování  o 
dokumentu. 

Hlasování: 
  Pro:     11 
  Proti:    0 
  Zdržel se:   0 
Usnesení:  Směrnice  „Pravidla  pro  přijímací  řízení  a  podmínky  pro  přijetí  ke  studiu  v 
doktorských studijních programech na FCH VUT v Brně v akademickém roce 2020/2021“ je 
schválena. 
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AD 4) 
I  tento dokument byl projednán na minulém  zasedání AS FCH; nebyly vzneseny náměty  či 
dotazy; bylo tedy přistoupeno k hlasování.  

 

Hlasování: 
  Pro:     11 
  Proti:    0 
  Zdržel se:   0 
Usnesení:  Směrnice  „Pravidla  pro  přijímací  řízení  a  podmínky  pro  přijetí  ke  studiu  ve 
zpoplatněných doktorských studijních programech vyučovaných v anglickém jazyce na FCH 
VUT v Brně v akademickém roce 2020/2021“ je schválena. 
 

AD 5) 
Stručně  uvádí  proděkanka  dr.  Repková:  Jedná  se  o  dokument,  který  upravuje maximální 
počet  přijatých  studentů  do  dalších  bakalářských  studijních  programů.  Zachovává  se  i 
struktura, tak aby dokumenty kopírovaly stávající formální stav. 

V rámci  diskuze  se  dr.  Pořízka  dotázal,  zda  studijní  program  Environmentální  chemie, 
bezpečnost a management přímo nahrazuje stávající studijní program Chemie a technologie 
ochrany  životního  prostředí,  resp.  takto  formulované  znění  odpovídá  tomu,  že  by  byly 
zachovány oba dva studijní programy.  

Bylo dohodnuto,  že dokument před  schvalováním bude podroben  revizi  tak, aby nemohly 
vzniknout pochybnosti. 

Další dotazy nezazněly; dokument je tedy projednán. 

 

AD 6) 
Dokument  krátce  představila  proděkanka  dr.  Repková:  Jedná  se  o  pravidla  pro  přijímací 
řízení pro studijní program double degree s univerzitou v Landau; jsou zde už zapracovány  i 
veškeré povinnosti, které ukládá směrnice rektora.  

Dr. Sedláček položil dotaz, zda v čl. 4, odst. 1, odrážka 2  ‐  je skutečně správně uvedeno, že 
v Polské  republice musí  být  uvedeno  získání  odborného  titulu  „magister“.  Proděkanka  dr. 
Repková odpověděla, že omylem došlo k okopírování nesprávného odstavce ‐ omlouvá se a 
před schvalováním bude dokument po této stránce opraven. 

Další dotazy nezazněly; dokument je tedy projednán. 

 

AD 7) 
Předseda AS FCH otevřel diskuzi. 

Doc. Krajčovič: 

 Poslední  dobou  je  v některých  částech  budovy  zřetelně  cítit  zápach  a  není  řádně 
identifikován  jeho původ; přidali se  i ostatní  členové AS s tím, že  je třeba situaci co 
nejrychleji  vyřešit,  zejména  s ohledem na  zdraví  zaměstnanců  i  studentů. Reagoval 
tajemník:  jako  první  krok  bude  provedena  kontrola  výkonu  vzduchotechniky.  
Následně  budou  případně  provedena měření  kvality  ovzduší,  aby  byl  identifikován 
původ.  
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Doc. Diviš: 

 Akademický  senát  fakulty  byl  požádán  o  nominaci  člena  do  sněmu  Rady  vysokých 
škol; a  to  člena pracovní komise pro vědeckou  činnost a  člena pracovní komise pro 
kvalitu vysokých škol a její hodnocení ‐ pozice po zesnulé prof. Vávrové. 

Předběžný souhlas vyslovil dr. Tomáš Opravil.  

Doc. Diviš zformuloval návrh usnesení: AS FCH VUT navrhuje Akademickému senátu 
VUT  delegovat  do  sněmu  Rady  vysokých  škol  jako  člena  pracovní  komise  pro 
vědeckou  činnost  a  jako  člena  pracovní  komise  pro  kvalitu  vysokých  škol  a  její 
hodnocení Ing. Tomáše Opravila, Ph.D. 

Hlasování: 
  Pro:     11 
  Proti:    0 
  Zdržel se:   0 
Usnesení: AS  FCH VUT navrhuje Akademickému  senátu VUT delegovat do  sněmu 
Rady vysokých škol  jako  člena pracovní komise pro vědeckou  činnost a  jako  člena 
pracovní komise pro kvalitu vysokých  škol a  její hodnocení  Ing. Tomáše Opravila, 
Ph.D. 
 

Dr. Pilátová: 

 Dotázala  se,  zda  se na  zasedání AS VUT projednával  Jednací  řád AS FCH. Odpovídá 
doc. Diviš: Dokument byl odeslán Legislativní komisi AS VUT a předpokládá se, že by 
mohl být schválen na příštím zasedání AS VUT. 

 
Další příspěvky do diskuze nebyly.  
Jako  poslední  bod  byly  dohodnuty  termíny  následujících  zasedání  AS  FCH:  Následující 
zasedání AS FCH bude mimořádné a uskuteční se dne 26. 11. 2019 pravděpodobně ve 14:30 
hodin (po skončení kolegia děkana) ‐ bude upřesněno v mailové pozvánce. 
Další řádné zasedání AS FCH se uskuteční 14. 1. 2020 ve 14.00 hodin. 
Následně předseda AS FCH poděkoval všem za účast a ukončil zasedání. 
 
 
Brno, 22. 11. 2019           
Zapsala: Mgr. Ilona Pipková           
 
 
 
 
............................................                                                    ……………………………………………. 
Kristína Šintajová              Mgr. Renata Komendová, Ph.D. 
Předsedkyně SK AS FCH          Předsedkyně KAP AS FCH 
   
 

..…………………………………. 
doc. Ing. Pavel Diviš, Ph.D. 

Předseda AS FCH 


